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Zpráva o Valném shromáždění ČSMS ~ 25.3.1965 v Praze

Dne 25.Drezna 1965 sešlo se v budově presidia ČSAV v Prase 
Valné shromáždění Čs♦meteorologické společnosti. Schdse byla za
hájena v 15*56 hod. dosavadním předsedou ČSMS s.proz.br A. Gregor 
rem, který také schůzi řídil. Valné shromáždění (dále jén VS) 
schválilo jím navrženou změnu programu, tj. před vlastní část 
programu byla předsunuta volba pracovního předsednictva a man-. 
dátní komise. Do pracovního předsednictva byli zvoleni tito ss.s 
doc.Nosek, dr Otruba, dr Podzimek a dr Popel. Do mandátní komise; 
dr.Zd.Gregor, p.i . Panenka, dr J.Píchá, dr Rein a doc.Šatnaj .

Zprávu o činnosti -ČSMS za funkční období 1962 až 1964 
přednesi předsedající s.prof.Gregor.Úvodem vzpoměl zesnulých 
členů spo ločilosti - dr. Bečváře, próz . dr .Bobka, dr. J .Černého ,
J. Čulíka, Dr kocourka, A. Kučery, št.Kuchla,F.Píši, dr Satrapy 
a J.Zouhara, jejichž památku přítomní uctili povstáním.

Dále předseda zhodnotil odbornou i organizační činnost 
ČSMS. V uvedeném období bylo uskutečněno 160 odborných přednášek 
z toho bylo 7 přednášejících ze zahraničí, 4 semináře, 14 schůzí 
bioklimatologické skupiny, týdenní školení lázeňských lékařů a 
konečně meteorologické, konference s mezinárodní účastí v Dibli
cích a 2 denní- cyklus přednášek na téma "biologické rytmy".

Terminologická komise po období polevení v práci* začala 
opět zvýšenou činnost a má před 3obou velký a závažný úkol úspěš
ně dokončit meteorologický terminologický slovník. Nakladatelství 
ČSAV již dalo svůj souhlas se zaplánováním slovníku do vydavatel
ského plánu. * "

V uvedeném období došlo k založení poboček ČSMS v Hradci 
Králové a v Praze, jakož i k navázání styků se spřátelenými me
teorologickými společnosti v NDP, MIH a PÍP. K přímému navázáni 
styků mezi těmito snolačnostmi došlo při návštěvě prof.Končka a
Dr Podzimka v PDR . .DR.



Zvlášt kladné byla hodnocena přednášková činnost pražské 
pobočky, dálo odborná činnost bioklimatologické skupiny i spole
čenský přínos meteorologické konference. Rozsáhlou činnost vyví
jela i slovenská skupina ČSMS v Bratislavě. Bylo konstatováno,že 
po období stagnace začaly opět pracovat pobočky v Brně a, v Hradci 
Králové.

É-
Dálo informoval předseda přítomné o krocích,. které podnikla 

bioklimatolog.skupina a které směřují k založení vlastní biokii-* 
nato logické společnosti při ČSAV. Po projednání v kolegiu AGGM 
a speciál.biologie jo konečné rozhodnutí nyní v rukou presidia 
ČSAV.

Přítomní zástupci poboček ČSAM neprojevili^přání přednést 
ke správě s.prof.Gregora doplňky, protože tuto považovali za 
dostačující. Zpráva bioklimatolog.skupiny ČSMS nebyla přednesena 
vzhledem k tomu, že skupina nevyslala nikoho se svých členů, 
který by byl oprávněn tuto podat o. k jednání VS zaujmout stano
visko .

Počet členů ČSMS vzrostl ke konci r .1964 na 343•
Po zprávě hospodáře a revisorů byla obsáhlá diskuse, která 

.... o týkala především otázky založení nové bioklimatolpg .společnosti 
Bylo konstatováno, že vzhledem k tomu, že předkladatelem návrhu 
na zřízení této nové společnosti je kolegium specielní biologie 
a o zřízení společnosti rozhodnou orgány.ČSAV, nepřísluší VS-OSMS 
provádět v tomto směru nějaká rozhodnutí. VS, -jakožto vrcholný 
orgán. ČSMS přijalo jednomyslně následující usnesení •

::VS-ČSMS vzalo na vědomí informaci o tendencích směřujících k 
-vytvoření nové vědecké společnosti při ČSAV s bioklimatologickou 
tematikou. VS se usnáší, že i v případě, dojde-li k vytvoření nové

v #
.společnosti nevidí důvodu ke změně org.anisačnxho řadu CSMS ani 
gjejí pracovní náplně í;, - Své usnesení VS zdůvodňuje nutností 
sledovat bioklimatolog.problematiku nadále i v rámci ČSMS vzhle
dej k tomu, že i čsl.povětrnostní služba se musí bioklimatolog. 
aspekty provozně zabývat.
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Dále VS jednomyslné schválilo správu za uplynulé období, vč tne 
správy.finanční a revizní a. udělilo odstupujícímu výboru absolu
torium»

/
Volbu novéno ■'l ve í" ' výboru řídiiu zvol . á mandátní komise? 

kt- rá provedla některá zněny v kandidátce navržené odstupujícím 

lil av. výb o r e m ČSi ,S.

ploUní novéIphlav, výboru ČSMS, podle volby provedené 25*3.1965s
p: v - o leda 

Lst  o p íc d s e d o v é

v : decký tag omník 
nos .-odar 
čivové výboru

ranřaanici

r o vis o n

náhradník 
rovis.

univ. prox . Dr -dikuláš Končok
Dr Ant. VeSecký, 
prof.Dr Alois Gregor
p .f . Kare1 Bavcr
lny Dr Pavel Hruboš
mjr.Prantisck Pocha.la 
dr . Josef Podzimek 
Josef Zítek, rod Jihu 
dr Jaroslav Červený-
doc.dr. Milos Nosek 
ar. Ján Otruba 
dr. Ai 11 o n í n Pap e ž 
do c .dr. Fer d •Sama j
dr.Otto Šebek 
dr. Zdeněk Gregor
dr. Emilie Trefná

V další části sďhůze za řízení nove zvoleného předsedy 
p?:of.Končka byl přednesen plán činnosti ČSMS v příštím funkčním 
období. Kromě odborných přednášek zaměří se CSMS v odborné činnosti 
. dokončení terminologického slovníku a zasadí se, aby započatá 

yvďnání o zřízení meteorologického musea byla dovedena k úspěšné
mu k o n c i. Dálo bude C S U  pokračovat v propagaci meteorologie akce
mi podobnými jako byla výstava meteorolog, fotografie, příp. v tiš
in'. a rozhlase.

Na základe předchozích jednání v hlav.výboru byl VS předložen 
n á v rh  na jmenování čestných členů ČSMS. Přítomní jednomyslně sc rva
l i  l i  čestné členství těchto zasloužilých pracovníků v oboru m etco-
iv  l o n i  o •
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z PIH 2 prof. J. Lambor, prof.Wl.Parczewski, Dr F. Orlicz
z MIR 2 prof. F. Dési, prof. A. Réthly
z NDR 2 prof. Made A.
z SSSR 2 prof. Ohromo v S.P. f

z Blil 2 prof. Kras faro v L,
z' 11 akouska 2 prof.F. Steinhaus er
2 CSSR • prof.A. Gregor, prof. M. Konček, prof.V. Novák.
Na návrh z pléna byl rovněž jednomyslně zvolen čestným členem 
ČSMS s. Jaroslav Maňák, profesor matematiky v.v. z Českých 
Budějovic, nadšený pracovník a propagátor meteorologie.

Na závěr VS proslovil Dr J .Podzimek přednášku na téraa.2 
"Meteorologické poznatky z cesty na Kubu ". Po zajímavé před
nášce následovala delší diskuse.

Zprávy z poboček se stručnými výtahy referátů a disku
semi budou uveřejněny v příštím čísle Věstníku.

Dle sdělení předsedy Meteorologické společnosti v NDR, 
prof. Madeho bude ve dnech 22.-24.9.1966 v Drážďanech meziná
rodní konference o problémech technické meteorologie. Jsou 
předběžně stanovena témata 2
1) Meteorologie měst a budov
2) Síření znečištajících látek v atmosféře
3 ) Meteorologické vlivy na stav zboží (včetně klimatické 

ochrany technických výrobků)
4) Meteorologické vlivy na průmyslové procesy
3 ) Zvláštní a s pe ciáIr i pr oblémy t echni ck é meteorologie.

Na konferenci bude věnována pozornost vzájemným vztahům 
mezi technikou a meteorologií, zvláště otázkám poměru mezi 
teoretickou meteorologii a předpovědi počasí.

Vzhledem k aktuálnosti a významu řešených problémů 
předpokládá ČSMS, že bude o toto zasedání velký zájem mezi 
čsl.meteorology. Pro přezkoušení možnosti uspóřádat hromadný

vzájezd je třelna zjistit pravděpodobný počet zájemců. Žádáme 
proto členy ČSMS, kteří by se chtěli zájezdu zúčastnit, 
aby vyplnili přiloženou předběžnou .přihlášku a zaslali do 
konce září t .r . na s ekretariát ČSMS.



Loňského roku byl vydán seznam členů CSMS, který byl .členům 
zaslán jako příloha k Věstníku. Žádáme všechny cleny u nichž 
nastala nějaká změna v údajích a* členy, kteří dosud v seznamu 
nejsou, aby nám sdělili opravu příp. nové údaje, aby bylo možno 
vydat doplněk a seznám oprav.

Vo dnech 26. a 27.dubna 1963 uspořádala Pražská pobočka ČSMS.
2 denní seminář na téma "Dlouhodobá předpověd počasí a kolí
sání klimatu". Podrobná zpráva bude uvedena v příštím čísle . 
Věstníku.

Upozorňujeme členy, že Bioklimatologická komise ČSAV uspořádá 
ve.dne 10.-13.října 1963 v Brně
IV* čsl. bioklimstologickou konferenci s mezinárodní účastí- 

Při této budou uspořádány exkurze do významným bioklimato- 
logických oblasti, včetně Moravského krasu. Bioklimatologové 
a ostatní hosté budou mít při této příležitosti možnost shléd
nout též turisticky pozoruhodné moravské kraje, 
léma konference s
1 . Bioklimatologie a biologické rytmy (humánní bioklimatologie
2 . Bioklimatologie a problémy chovu skotu, koní, prasat a drů

beže
3# Bioklimatologie a výrobní otázky u zemědělských a lesnických 

kultur a porostů,
Bfžsi podrobnosti sdělí

Doc.Ing.Vladimír H a v 1 í č e k,ScC
Katedra bioklimatologie VŠZ - Sekretariát konference
Zeraedělská 1 - B r n o

Vzhledem k tomu, že ČSMS chystá založení meteorologického 
musea, žádáme všechny příznivce meteorologie o poskytnutí 
vhodných materiálů, příp. upozornění na takové předměty nebo 
dokumenty.Meteorologické museum nebude jenom dokladem vývoje 
meteorologie, ale i významným faktorem výuky a popularisace 
našeho oboru.
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Zadarae znovu všechny Členy, aby veškerou korespondenci řídili 
na sekretariát CSHS k rukám s . Veselé, Praha 5-Smíchov,Hotečko
vá 8.

Toto opatření je nutné, neboť v případě dlouhodobější nepří
tomnosti funkcionáře na pracovišti mohou zůstat dopisy adreso
vané přímo funkcionářům delší dobu neotevřeny a nevyřízeny.
Je tedy v zájmu každého pisatele, aby zasílal svoji kořesponden 
ci přes sekretariát, kde se soustředuje veškerá agenda SSMS.

K tomuto číslu je přiložena složenka a žádáme všechny členy, 
aby do konce června t.r« zaplatili členský příspěvek na rok 
1963» Tento termín je požadován nadřízeným orgánem ČSA V .
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